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2021. februárjában jelentkeztem az Erasmus programra, Rómába. Augusztusban kezdtem el a 

kiutazással kapcsolatos teendők szervezését, elsősorban a szállás keresését. A magas 

albérletárak miatt az az ötletem támadt, hogy felveszem a kapcsolatot évfolyamtársaimmal, 

akik szintén Rómába mennek, hogy közösen bérelhessünk lakást. Ez jó ötletnek bizonyult, 

mert augusztus végére találtunk is egy helyet, amely minden szempontból megfelelt, és így 

fejenként 300 Eurót kellett fizetni, ami viszonylag jó árnak számított. A négy személyes 

apartmant a Uniplaces weboldalon találtuk, és az egész foglalási, fizetési folyamat nagyon 

gördülékeny volt, valamint a kint töltött 4,5 hónap alatt semmi probléma nem állt elő, a 

tulajdonos segítőkész volt, az előleget maradéktalanul visszakaptuk. A lakásunk Battistini 

végállomásnál volt, ami Róma város szélén található, de a tömegközlekedés könnyen 

megoldható, és nem okozott gondot a kicsivel nagyobb távolság. Ráadásul mi a LUMSA 

Egyetemen tanultunk, ami nagyon közel esett hozzánk, rövid időn belül oda tudtunk érni.  

A koronavírus súlyossága miatt az iskola elhelyezkedésének azonban nem volt nagy 

jelentősége, mert az oktatás online zajlott és megfelelő igazolás nélkül nem lehetett belépni az 

épületbe. Ebből a helyzetből adódóan következett pár bonyodalom, és megnehezítette a 

tartózkodásomat, de szerencsére nem volt egyik sem megoldhatatlan. Volt alkalom, amikor a 

vizsgára sem tudtam bemenni és emiatt ezt csak később tudtam bepótolni, de végül mindent 

sikerült befejezni. 

Októberben érkeztünk ki és február közepéig maradtunk. Az Erasmusos dokumentációk, 

tantárgyfelvétel és tanulási rendszer kialakítása elég hosszú ideig eltartott, így érkezés után 

akár több mint egy hónappal is lehet számolni. A szervezésben sokat segít a proaktivitás, mert 

a Learning Agreement, tárgyelismertetés folyamat nem mindig egyértelmű és az engedélyek, 

aláírások megszerzéséhez rengeteg idő kell. Ezt a külföldi intézmény részéről is jóvá kell 

hagyni, ami tovább bonyolítja az intézkedést. Az olasz Egyetem részéről nehezítő tényező 

volt a nyelvhasználat, mert sok esetben nem volt fordítása a webhelynek és volt, hogy a 

Tanárok sem magyarázták el a követelményt elég érthetően angolul. Ha nem laktam volna 

együtt évfolyamtársaimmal, lehet nem tudtam volna befejezni a szemesztert, mert csak 



egymást segítve és minden információt felhasználva tudtok megoldani ezeket a helyzeteket, 

mely érintette az Erasmusos papírmunkákat, tárgyelismertetést, kérvényeket, tárgyfelvételt és 

a tárgyak teljesítésének, valamint vizsga eljárási rendeknek kérdését is. 

A felvett tárgyak nem mindegyikével voltunk megelégedve és a választás lehetősége sem volt 

megadva. Voltak azonban olyanok, amikből tényleg tanulhattunk, mint pl.: a Promotion and 

Protection of Health and Well-being within Organizations nevű tárgy. Sajnáltam, hogy az 

oktatás online térben zajlott, mert ez a tanulás mellett az ismerkedést is nehezebbé tette. Ezt 

azonban nagyon jól ellensúlyozta a város szintű Erasmusos élet. Mi az Erasmus Roma 

Association programjain vettünk részt elsősorban, akik szerveztek közös vacsorákat, 

városnézést, és egyéb szórakozási lehetőségeket, ami jó alkalom más diákok megismerésére 

és a kapcsolatépítésre. Ezen kívül léteznek más szerveződések is, amik hasonló programokat 

szerveznek, érdemes csatlakozni a WhatsApp csoportokba. 

Beszámolómban inkább a negatív dolgokat emeltem ki, mert ezeket szerintem fontos tudni és 

odafigyelni rájuk, de ez nem azt jelenti, hogy nem töltöttem csodálatos időt Rómában. A 

programot csak ajánlani tudom, a csereprogramok nem tudnak rosszul elsülni, mert még 

akkor is csak gazdagabb lesz tőlük az ember. 


